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Èåðåé Àëåêñàíäð Åâäîêèìîâ

Îñîáåííîñòè êóëüòóðíîé ïîëèòèêè 
Àááàñèäîâ â Àðàáñêîì õàëèôàòå 
VIII-IX âåêîâ
Особенности культурной политики новых правителей халифата Аббасидов объяс-

няются следующими причинами: они чутко уловили дух времени, изменили отношение 
к подданным своего многоэтнического государства, стали поддерживать консолидацию 
различных этносов. Отказ от внешних завоеваний обусловил бурное культурное разви-
тие страны, способствовал строительству городов, развитию искусства и ремесел.

Ключевые слова: Аббасиды, Омейяды, культурная политика, завоевания, религия, 
консолидация, средневековый арабский Ренессанс.
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Priest Alexander Evdokimov
Features of the cultural policy of the Abbasids in the Arab Caliphate 

of VIII-IX centuries
The features of the cultural policy of the new rulers of the Abbasid Caliphate are explained 

by the following reasons: they sensitively caught the spirit of the time, changed the attitude to 
the subjects of their multi-ethnic state, began to support the consolidation of various ethnic 
groups. The rejection of external conquests led to the rapid cultural development of the country, 
contributed to the construction of cities, the development of arts and crafts.

Key words: Abbasids, Umayyads, cultural policy, conquests, religion, consolidation, medieval 
Arab Renaissance.
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